

สารจากอธิการและผู้อำนวยการ

ในนามของโรงเรียนเซนต์คาเบรียล บราเดอร์มีความยินดีต้อนรับ ท่านผู้ปกครอง คณะครู และนักเรียนที่รักทุกคนเข้าสู่ปีการศึกษา 2565... **ปีแห่งการกลับคืนสู่การเรียนรู้ในสถานการณ์ปกติใหม่ (Next Normal)** หลังจากที่โรคระบาดทำให้การเรียนรู้ถูกจำกัดอยู่ที่บ้านมานานกว่า 2 ปีการศึกษา

คงปฏิเสธไม่ได้ว่า ช่วง 2 ปีดังกล่าว **ส่งผลกระทบต่อการพัฒนาอย่างเป็นองค์รวม**ของนักเรียนอย่างหลีกเลี่ยงไม่ได้ ไม่ว่าจะเป็นมิติทางด้านร่างกาย สติปัญญา อารมณ์ สังคม และจิตวิญญาณ ปีการศึกษานี้จึงมีความสำคัญอย่างยิ่งสำหรับนักเรียนที่จะต้องได้รับการ**ฟื้นฟู และเติมเต็ม**สิ่งที่ขาดหายไป รวมไปถึง**การเยียวยาช่วยเหลือ**นักเรียนให้สามารถปรับตัวกลับมาสู่วิถีชีวิตปัจจุบันได้อย่างมีคุณภาพ และมุ่งสู่การพัฒนาไปสู่อนาคตอย่างมีประสิทธิภาพ

สำหรับปีการศึกษา 2565 โรงเรียนมีความยินดีที่จะนำเสนอจุดเน้นดังต่อไปนี้

- เพื่อเป็นการเตรียมนักเรียนให้สามารถ**ดำเนินชีวิตในศตวรรษที่ 21** ได้อย่างมีคุณภาพ โรงเรียนมุ่งมั่นที่จะ**เสริมสร้างภาวะผู้นำ**ให้แก่นักเรียนทุกคนตามเอกลักษณ์ความเป็น**สุภาพบุรุษเซนต์คาเบรียล** โดยใช้เทคนิคการสร้าง**บุคลิกภาพแห่งความสำเร็จ (7 Habits)** ร่วมมืออย่างใกล้ชิดกับผู้เชี่ยวชาญทางด้านจิตวิทยา คุณครูแนะแนวและคุณครูที่ปรึกษา ในการใส่ใจดูแลนักเรียนเป็นรายบุคคล เพื่อให้ นักเรียนสามารถเข้าใจตนเองได้อย่างชัดเจน และมองเห็นศักยภาพของตนเอง ทำให้นักเรียนสามารถพัฒนาตนเองได้อย่างเป็นระบบและวางแผนการพัฒนาตนเองสู่อนาคตที่สามารถกำหนดเป้าหมายได้ (Individual Development Plan)

- เพื่อตอบสนองต่อโลกในยุค **Digital** ทางโรงเรียนได้ให้ความสำคัญกับการพัฒนาคุณภาพ การศึกษา โดยการนำเอาเทคโนโลยีสมัยใหม่มาเป็นเครื่องมือในการพัฒนา**คุณภาพโรงเรียน (Smart School)** โดยมุ่งเน้นการพัฒนากระบวนการบริหารจัดการที่มีประสิทธิภาพ (**Smart Administration**) การพัฒนาคุณภาพครูและบุคลากรให้ทันสมัย (**Smart Teacher**) และการพัฒนาคุณภาพนักเรียนให้สามารถใช้เทคโนโลยีเพื่อการเรียนรู้ได้อย่างไม่มีข้อจำกัด ไม่ว่าจะเป็นสถานที่ เวลา หรือ บุคคล (**Smart Student**)

● เพื่อเป็นการเตรียมนักเรียนให้เป็นพลเมืองและเป็นพลโลก (*Global Citizen*) ที่มีคุณภาพ

1) การพัฒนาภาษาที่เป็นภาษาหลักของโลก โดยยังรักษารากเหง้าของความเป็นไทยและภาษาไทยที่เราภาคภูมิใจควบคู่กันไป ด้วยการพัฒนาทักษะภาษาที่เป็น (Tri-lingual) โดยใช้มาตรฐานสากลเป็นหลักเกณฑ์คุณภาพ อาทิเช่น ภาษาอังกฤษ ใช้มาตรฐาน Cambridge และภาษาจีน ใช้มาตรฐาน YCT and HSK เป็นต้น

2) การใช้ภาษาอังกฤษเป็นสื่อ (Intensive English) ในการจัดการเรียนการสอนในรายวิชาหลัก เพื่อให้นักเรียนมีความรู้และทักษะที่จำเป็นสำหรับการเรียนรู้ และการทำงานในอนาคตได้อย่างมีประสิทธิภาพ

3) เปิดห้องเรียน Smart English ที่ใช้ภาษาอังกฤษเป็นสื่อในการจัดการเรียนการสอน เพื่อตอบสนองนักเรียนที่ต้องการพัฒนาภาษาอังกฤษเป็นพิเศษเพื่อเตรียมตัวสำหรับการใช้ชีวิต การเรียนต่อ และการทำงานในระดับนานาชาติ

ขอขอบคุณสมาชิกครอบครัวเซนต์คาเบรียล (คณะภราดา คณะครู ผู้ปกครอง ศิษย์เก่า และนักเรียน) และผู้มีอุปการะคุณทุกท่านที่ให้การสนับสนุนและเป็นส่วนสำคัญในการสรรค์สร้างความสำเร็จก้าวหน้าของโรงเรียนเซนต์คาเบรียล ขอองค์พระผู้เป็นเจ้าทรงอวยพระพรให้ทุกท่านประสบแต่ความสุขความเจริญเทอญ



ภราดา ดร. สุรกีจ ศรีสรานุกุลวงศ์
อธิการและผู้อำนวยการโรงเรียนเซนต์คาเบรียล

Message from the Director

On behalf of St. Gabriel's College, I am incredibly pleased to greet all parents, teachers, and beloved students for the school year 2022, the year of coming back to school in the Next Normal.

Unavoidably, for more than two academic years, learning was restricted to the house due to the pandemic. The aforementioned two years had an effect on students' general development, including their physical, mental, emotional, social, and spiritual well-being. Therefore, this academic year is extremely significant for students who need to brush up on their knowledge and complete any gaps, including ways to help the students in effectively adjusting to the mode of life in the present and to successfully develop in the future.

For the 2022 academic year, the school is glad to announce the following focus points:

To provide students the skills they need to successfully navigate for the twenty-first century

- According to the St. Gabriel's gentleman identity, the school aims to encourage leadership in all students by using a technique to build a successful personality (7 Habits). We collaborate closely with specialists in psychology, guidance administrators, and class teachers to provide individualized care for every student in order to encourage students to understand themselves clearly and realize their potential.

Therefore, students can organize their own development in a structured manner with an emphasis on the Individual Development Plan.

- In order to respond to the digital age, the school emphasizes improving educational standards.

Modern technology was taken in order to enhance educational quality (Smart School) and focus on developing effective management systems (Smart Administration), strengthening the modernization of teachers and other personnel (Smart Teacher) and improving the abilities

of students to use technology for learning without limitations, whether it's a place, time, or person (Smart Student).

- To provide students the qualities they need to be both effective citizens and global citizens.

- 1) The school puts a large emphasis on developing the global language as well as the roots of Thainess and Thai language with integrating trilingual language proficiency development and international standards as a quality criterion. For instance, English uses Cambridge and/or Oxford standards and Chinese uses YCT and HSK standards, etc.

- 2) For teaching and learning in the core courses, English is used as a medium (Intensive English) to educate students with the skills and knowledge essential for effective study and future profession.

- 3) Offering classrooms at which English is the primary language of teaching and learning to reach out to students who need to improve their English in order to be ready to live, study, and work internationally.

Thank you to the St. Gabriel family (brothers, teachers, parents, alumni and students) and all contributors who supported and played an important role in St. Gabriel's College flourish.

May God bless you all happiness and prosperity.



Bro. Surakit Srisrankulwong, FSG, Ph.D.

St. Gabriel's College Director

校长致辞：

我以圣卡布里埃尔学校校长的名义，代表学校欢迎各位家长们、老师们以及学生们跨入到 2022 学年度。在经历了因疫情的爆发而居家上网课长达两年后，新的学年将会是回归“**新式混合弹性(Next Normal)**”教学状态的一学年。

毋庸置疑，在过去的两年里，不管是学生的**身心健康、情绪调节**还是**社交技能**都受到极大的负面影响。新的学年里，学校将把重心放在协助学生们**恢复、弥补及补救**缺失之处，让学生们调节自身并回到高品质的学习生活正轨中来，并协助他们坚定信心展望未来。

在此，学校乐意向各位介绍 2022 学年教学工作重心：

为了让学生们能够充分准备自身高效地生活于 21 世纪，学校将根据**圣卡布里埃尔礼仪传统**，坚定不移地推动学生增强领导力。我校将与心理学专家携手展开**成功习惯(7 Habits)**技能培养，指导老师和咨询老师将执行一对一地细心照顾模式，让学生能够更深一步了解自己的潜在技能。这将促使学生更有系统地发展自身，并有目标性地制定未来发展规划。

为了应对世界数字化时代的挑战，学校高度重视教学质量的提高，将新时代科技运用到**智慧学校(Smart School)**发展中来，重视高效地发展**智慧管理(Smart Administration)**系统，与时俱进的**智慧教师(Smart Teacher)**，以及能够使用科技无限制地获取知识的**智慧学生(Smart Student)**。

为了让学生成为高素质国家公民和全球公民(Global Citizen):

- 1) 学校重视国际通用语言学习发展，在习得我们泰国人引以为豪的母语泰语同时，还将采纳世界标准准则发展外语习得(Tri-lingual)，例如：英语习得采用剑桥、牛津标准，汉语系的采用 YCT、HSK 标准等等。
- 2) 将强化英语(Intensive English)运用在主要科目教学上，强化学生学科知识和必要的学习技能，促使学生在未来工作中成为高效人才。
- 3) 开设强化英语教室，旨在于向学生提供全英语交流机会，强化学生英语沟通能力以便在未来生活中还是出国深造亦或者是在国际大公司工作中都能很好地应对。

在此非常感谢圣卡布里埃尔这个大家庭里的每一位成员（校委们、老师们、家长们、往届毕业生以及在读学子们）以及每一位在圣卡布里埃尔学校前进的脚步里给予帮助和支持的重要人士。愿主祝福你们所有人幸福安康、繁荣绵长。

Surakit Srisrankulwong 博士

圣卡布里埃尔学校校长